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Proces-verbal 
încheiat azi, 11 decembrie 2023, cu ocazia Ședinței de Consiliu a Facultății de Litere 

 
La ședință participă fizic 22 de membri ai Consiliului. S-au exprimat 28 de voturi valide 

(dintre care 6 au fost delegate). La ședință au participat și prof. dr. Oana Simona Iucu 
(Departamentul de Științe Administrative), conf. dr. Silvia Marin-Barutcieff (Departamentul de 
Științe ale Comunicării) și Bogdan Dumitru, PR-ul FL, care nu sunt membri ai Consiliului cu drept 
de vot, dar sunt membri invitați la toate ședințele. 

Dna Decan deschide ședința.  
Sunt discutate punctele de pe ordinea de zi și alte probleme diverse. 

 
1. Discutarea procesului de evaluare a cadrelor didactice de către studenți. 
S-a reluat discuția privind eficientizarea procesului de evaluare a cadrelor didactice de către 

studenți. Discuția a vizat forma de realizare a evaluării   ̶   fizic, cu fișe distribuite în săli, sau online 
 ̶ , hibele ambelor variante, cauzele numărului mic de studenți care evaluează, soluțiile posibile 
pentru îmbunătățirea situației, perioada exactă în care să se facă evaluarea. Dintre concluziile 
discuțiilor, sunt de reținut următoarele: studenții se vor simți mai motivați să facă aceste evaluări 
dacă vor vedea că există o schimbare atunci când sunt probleme; cadrele didactice, mai ales 
directorii de departamente, trebuie să comunice mai bine care sunt efectele evaluării de către 
studenți; ASLUB ar trebui să explice mai bine studenților utilitatea evaluărilor lor. 
 Dna Decan solicită votul pentru modul de evaluare (online sau fizic). A fost ales modul de 
evaluare online, cu 23 de voturi favorabile. Au existat 3 abțineri de la vot. 

Dna Decan solicită votul pentru perioada când trebuie completate evaluările de către 
studenți, variantele posibile fiind: 1. înainte de examenele de final de semestru; 2. după examene, 
dar înainte de primirea rezultatelor; 3. după primirea rezultatelor de la examene. 

Consiliul a votat în unanimitate ca evaluările să fie completate online după primirea 
rezultatelor de la examene. În acest an universitar, pentru evaluările din primul semestru, perioada 
stabilită este 12 februarie – 1 martie 2023. 
 

2. Discutarea propunerilor privind examenele de finalizare a studiilor la programele 
care vor să facă modificări începând cu anul universitar 2024-2025. 

Dna Decan afirmă că propunerile venite de la departamentele Facultății e bine să fie 
discutate mai pe îndelete în viitor și că ar fi bine ca noua metodologie de examinare de la finalizarea 
studiilor să intre în vigoare pentru un  ciclu complet de învățământ.  
 

3. Informare referitoare la vizitele ARACIS care s-au desfășurat în facultate (Andrei 
Șiperco pentru Studii europene și Ionuț Geană pentru CSR). 

Dl conf. dr. Ionuț Geană spune că evaluarea ARACIS s-a desfășurat fără probleme la 
Centrul de Studii Românești. Dl prof. dr. Andrei Șiperco aduce Consiliului la cunoștință că 
evaluarea a trecut cu bine, iar cele câteva probleme de detaliu semnalate vor fi remediate în scurt 
timp. 
 

4. Informare referitoare la Colocviul Departamentului de Lingvistică (ediția XXIII). 
Dna conf. dr. Mihaela Viorica Constantinescu informează că și ediția din acest an a 

Coloviului Departamentului de Lingvistică (Al 23-lea Colocviu internaţional al Departamentului 
de Lingvistică „Abordări ale limbii: structuri, uzuri, interfețe”, 8-9 decembrie 2023) a fost o 
realizare importantă a comunității noastre academice. Au participat peste 120 de cercetători din 
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țară și din străinătate. Au ținut conferințe plenare cinci lingviști cu autoritate în domeniu (Manfred 
Krifka, ZAS, Berlin; Carmen Dobrovie-Sorin, LLF-CNRS, Paris; Aleksandra Simonenko, Ghent 
University; Radek Šimík, Charles University, Prague; Marie-Christine Pollet, Université libre de 
Bruxelles). O dezbatere pe cât de necesară, pe atât de plăcută și de emoționantă din cadrul 
colocviului a avut loc la Întâlnirea în Bibliotecă („De la DSL (1997) la DS (2022) – DTG (2023) 
– DPAD (2023)”), în care s-au prezentat trei dicționare de terminologie lingvistică recente.  

Dna Decan felicită Departamentul de Lingvistică pentru continuitatea conferințelor și 
pentru efortul mai mare din acest an aniversar. Menționează și o altă conferință importantă 
desfășurată recent la Facultatea de Litere: „Aspecte etice în formarea viitorilor specialiști” (7-9 
decembrie 2023), organizată de dl profesor dr. Liviu Papadima. 

S-au adus mulțumiri dlui George Lupu și dlui Cristian Ciortan pentru asistența tehnică 
ireproșabilă din timpul acestor două evenimente.  
 

5. Reluarea discuției despre denumirea Sălii de consiliu cu numele 
Monicăi Lovinescu, în contextul sărbătoririi celor 160 de ani de Litere bucureștene și al 
Centenarului Monica Lovinescu.        

A fost abandonată ideea ca Sala de consiliu să fie denumită Sala Monica Lovinescu. Dna 
prof.  dr. Carmen Mușat, susținută de conf. dr. Laura Diana Mesina și de alți membri ai Consiliului, 
propune ca sala 305 să primească acest nume. Propunerea a fost acceptată cu 24 de voturi 
favorabile. Au fost 4 abțineri de la vot. 
 

6. Diverse. 
6.1. Dna conf. dr. Silvia Marin-Barutcieff (directorul Departamentulului de Științe ale 

Comunicării) solicită votul pentru păstrarea sesiunii de licență din februarie pentru anul universitar 
în curs (2023-2024), la departamentul pe care îl coordonează, programul Comunicare și Relații 
publice, cu menținerea comisiilor de examinare deja aprobate. Motivul este că există cereri din 
partea studenților în acest sens, dat fiind că pentru sesiunea din vară se schimbă forma de 
examinare. Solicitarea a fost aprobată cu unanimitate de voturi. 

6.2. Dl conf. dr. Ionuț Geană solicită votul pentru aprobarea ca din comisiile de examinare 
la final de studii de la programul Anului Pregătitor să facă parte numai titulari de la Centrul de 
Studii Românești. Solicitarea a fost aprobată cu unanimitate de voturi. 

6.3. Dna Decan supune votului solicitarea studentei Laura Marin (care a studiat la 
Facultatea de Litere a Universității din București) de a susține examenul de licență la Facultatea 
de Litere a Universității „Alexandru Ioan Cuza” din Iași. Cererea studentei nu conține motivarea 
acestei solicitări. Solicitarea a fost aprobată cu 21 de voturi favorabile. Au fost 5 abțineri de la vot. 

6.4. Dl conf. dr. Ionuț Geană anunță că revista Romanian Studies Today a  primit indexarea 
Erih Plus și primește felicitări pentru această reușită. 

6.5. Dna conf. univ. Dr. Elena Ionescu cere permisiunea ca în Sala Zoe Dumitrescu 
Bușulenga să se pună un portret al personalității evocate prin numele sălii. Permisiunea este 
acordată. 

6.6. Dna Decan reiterează invitația la Serbarea de Crăciun din data de 20 decembrie 2023. 
Ca noutate, serbarea va include și un moment pentru copiii angajaților Facultății de Litere. 
 

Doamna Decan declară ședința închisă.  
 

Întocmit de lector univ. Carmen Mîrzea Vasile 


